
Prezídium ČSTS 
 

 V Pardubicích 02.11.2010 
Vážení členové prezídia ČSTS, 
 
obracím se na vás s tímto dopisem s žádostí, abyste při hlasování na prezídiu dne 7.11.2010 
vzali v úvahu následující skutečnosti: 
 

• Již druhým rokem po sobě je navrhováno zvýšení členských příspěvků o cca 30 %. Je 
jisté, že v době, kdy se mění struktura zdrojů, ze kterých může svaz čerpat, je nutné 
hledat modifikované způsoby financování. Domníváme se však, že příspěvky členů by 
měly být tím posledním nástrojem k udržení vyrovnaného rozpočtu ČSTS, ne tím prvním. 
Nesouhlasíme tedy s tak vysokým opětovným navýšením členských příspěvků, stejně tak 
jako s navýšením příspěvků funkcionářů a porotců. 

• Kladně hodnotíme předložený komentář k rozpočtu na příští rok, který považujeme, že 
by měl být součástí každého předloženého rozpočtu. Jako loni i letos opět vyzýváme 
k přednostnímu hledání úspor v nákladových položkách oproti navyšování příjmové 
stránky rozpočtu zvyšováním členských příspěvků. Jako příklad uvádím položku rozpočtu 
„Telefony, internet, poštovné, ostatní“, která v rozpočtu již několik let po sobě tvoří 
223.000,- Kč. Jak je možné, při neustálém snižování nákladů na telefonní služby se tato 
položka udržuje tak vysoko? Pro srovnání – náklady firmy s 10 lidmi s 10 mobilními čísly, 
6 pevnými linkami, dvěma připojením ADSL k internetu a jedním mobilním připojením 
k internetu činí ročně 200.000,- Kč. Máme tolik mobilních čísel a pevných linek i na 
sekretariátu pro dva lidi s pracovní dobou 4 hodiny denně? Téměř veškerá komunikace 
se děje elektronicky, nebo kolik jste za poslední rok dostali od svazu dopisů klasickou 
poštou? 
Kolik stojí tisk a příprava členských karet každý rok? Vždyť čárový kód s IDT je jen jeden a 
karta pro rok 2007 platí i v roce 2010 za předpokladu, že jsou zaplaceny příslušné 
poplatky, to ohlídá informační systém, zda jsou zaplaceny licence na dané období či ne. 

• Podáváme návrh, aby prezídium pověřilo ekonoma vypracovat plán úsporných opatření, 
kterým se budou alespoň částečně kompenzovat výpadky příjmových položek od Sazka, 
MŠMT…. Celkový rozpočet neustále roste, místo toho, aby klesal - v době nejistoty a 
ekonomické recese. Pokud se mají uskromnit naši členové (zvýšením příspěvků), měl by 
se především uskromnit náš aparát, jestli to ještě vůbec umí.  

• Zásadně nesouhlasíme s převodem 30 % prostředků divizí nad 10.000,- Kč na centrální 
svazový účet. Považujeme to za zásah do již tak velmi omezené samostatnosti divizí. 
Pokud se např. divize rozhodne uspořádat divizní soutěž, domníváte se, že s rozpočtem 
10.000 Kč + příspěvky, které přijdou za daný rok, se dá uspořádat soutěž? Souhlasíme 
s výzvou, aby divize své prostředky čerpaly, nicméně svaz by měl do této otázky vstoupit 
formou doporučení, nikoliv nařízení. 

• Závěrem považujeme za nepřípustné, aby na webu svazu byl zveřejněn dokument Platby 
pro rok 2011, aniž by byl označen jako návrh. Je vyvěšen jako platný dokument, jeho 
schválení však je v kompetenci prezídia, které teprve proběhne. 

 
Za představenstvo Pardubické divize ČSTS 
 
Ing. Jan Kroupa, Ph.D. 
předseda Pardubické divize ČSTS 


